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Desenvolupament de la sessió 

La presidenta dona la benvinguda a l’Audiència Pública als veïns i veïnes i als representants 
d’entitats, que estan presents al Saló de Plens, i també als que la segueixen per via telemàtica.  

Recorda que la sessió és enregistrada i emesa en directe pel canal de YouTube de 
l’Ajuntament, i gravada a la web del Districte, de manera que tothom pot expressar prèviament 
la seva voluntat de privacitat respecte a aquest enregistrament.  

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior, de l’11 de juliol de 2022 

La presidenta pregunta si tenen res a comentar respecte d’aquesta acta.  

S’aprova l’acta per unanimitat.  

2. Torn obert de paraules 

La presidenta exposa que començaran amb les intervencions de les persones que estan 
presents a la seu del Districte i que després escoltaran les persones que es connectin per via 
telemàtica.  

A continuació, dona la paraula, en primer lloc, a la senyora Josefa Balduque. 

La senyora Josefa Balduque Astua, com a membre de la Comissió de Seguiment del Barri de 
la Font de la Guatlla - Magòria, primer de tot, aprova l’acta i, en segon lloc, vol que consti en 
acta que el 22 d’octubre del 2022, a la Sindicatura de Greuges de l’Ajuntament de Barcelona, al 
cap de Gabinet, es va registrar tota l’Audiència anterior i els consells de barri. Matisa que no 
barregen mai consells de barri amb audiències públiques. Destaca que ara queda tot pendent 
de la decisió del cap de Gabinet de la Sindicatura de Greuges de l’Ajuntament, el senyor Oriol 
Puig. Com a membre de la Comissió de Seguiment del Barri de la Font de la Guatlla - Magòria 
diu que és el que ells decidiran tant a l’Audiència Pública com als consells de barri, que ha 
intervingut en tots.  

La presidenta dona la paraula al senyor Carlos Fernández. 

El senyor Carlos Fernández González, en nom de la Plataforma Stop Tanatori, pregunta si 
saben l’estiu que han passat els veïns del costat de Can Climent i diu que els veïns l’han 
anomenat l’estiu de la pols, de la pols emesa per les obres d’excavació de l’interior de la nau. 
Comunica que, des del 19 de juliol fins al 9 de setembre, han enviat informes i denúncies tant al 
Districte com a Guàrdia Urbana com al Departament de Llicències. Fa palès que el Districte 
l’únic que ha fet és un informe que, al seu parer, no reflecteix la realitat d’aquest indret, que hi 
ha imatges en aquest informe que parlen de les claraboies, xemeneies constants d’emissió de 
contaminant al medi ambient. I, a més, els diuen que això ja s’ha acabat, que ja no tornarà a 
passar, que és el que volen els veïns, perquè han tingut problemes oftalmològics, de respiració 
i sobretot de persones malaltes que han hagut d’abandonar les seves llars en un estiu fatal.  

Constata que actualment estan fent una altra part de l’obra, a la façana protegida, a les 
famoses cinc portes d’accés, i estan destruint el patrimoni. Remarca que en el projecte diu 
«accessos secundaris» i que des del Districte en diuen «sortides d’emergència», i que una 
sortida d’emergència no és la sortida de l’oratori. Indica que, per casualitat, els ha arribat un 
informe del Districte en què, literalment, a la pregunta: «Si s’informa l’interès de la urbanització, 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
caldrà informar si els accessos secundaris per als vianants proposats per a la zona verda 
adjacent són compatibles amb la urbanització a la zona verda prevista a l’entorn de la façana» 
responen: «En relació amb l’article 10 del PEUI, s’informa favorablement per part del Districte 
que en tràmit de llicències s’autoritzin accessos secundaris per a vianants des de la zona verda 
adjacent del projecte d’urbanització, la zona verda prevista a l’entorn de la parcel·la haurà de 
ser compatible amb els accessos secundaris de la proposta.» Indica que la normativa de 
serveis funeraris, aprovada per tots els grups a excepció del Partit Popular, a l’article 20, 
apartat 2.b, diu que els espais de les sales de vetlla han de ser els adequats per evitar que la 
família, les visites i el públic en general hagin d’ocupar l’espai públic durant el temps de durada 
de la vetlla. És per això que pregunta com és possible que la normativa l’hagi de complir l’espai 
públic, quan qui l’hauria de complir és el privat. Remarca que els veïns fa més de quaranta 
anys que esperen la zona verda i ara es troben que es diu que la zona verda prevista a l’entorn 
de la façana haurà de ser compatible. Insisteix que qui ha de complir la normativa és l’empresa 
privada, aquesta funerària, i no els veïns i la zona verda. 

La presidenta dona la paraula al senyor Josep Maria Martínez. 

El senyor Josep Maria Martínez Pérez, en nom de la Plataforma Stop Tanatori, es dirigeix al 
regidor per recordar-li que el passat mes de maig van arribar a un acord, consensuat entre 
Castellers, les AFA, la Plataforma, el Districte i l’arquitecte redactor del projecte, per dur a 
terme una actuació d’urbanisme tàctic a la plaça de Can Climent. Recorda que també es va 
acordar que, atès que la durada prevista de les obres era de tres mesos, les obres 
comencessin a partir de l’1 de setembre per no interferir en les festes de Sants. Fa palès que 
avui és 3 de novembre i que encara no han vist absolutament cap activitat respecte d’aquesta 
actuació. 

Per això, demana al regidor si els pot explicar per què no han començat les obres, si ja hi ha 
una data prevista per a l’inici d’aquesta actuació o si, senzillament, s’està esperant que la 
funerària acabi la rehabilitació de Can Climent per dur a terme aquesta obra. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Josefina Cereza. 

La senyora Josefina Cereza Blan, en nom de la Plataforma Stop Tanatori, explica que, amb tot 
el que han passat al barri i tot el que encara han de passar, amb les demandes als tribunals 
contra l’Ajuntament de la senyora Colau, els veïns es pregunten com és possible que encara no 
els hagi rebut per parlar d’aquest despropòsit que els vol imposar a Sants. Destaca que li han 
demanat reiteradament per diferents vies: a través del regidor, a través del senyor Farré, de la 
senyora Janet Sanz, de la mateixa alcaldessa. Vol saber com està la gestió d’aquesta trobada 
amb la Plataforma i la senyora Colau. Exposa que fa uns mesos, quan a Casernes de Sant 
Andreu es va resoldre el canvi d’ubicació d’un tanatori de Mèmora, l’alcaldessa va anar corrents 
a fer-se la foto amb els veïns per celebrar-ho, però sembla que a Sants no vol fotos. Destaca 
que volen sentir alguna cosa més que «no podem prevaricar» o «no podem viure d’esquenes a 
la mort», que és l’únic que ha dit durant aquest temps, uns mantres que ofenen la intel·ligència 
dels veïns. Remarca que la gestió dels serveis funeraris és desastrosa fins al punt que, en la 
primera ocasió que s’aplica la normativa modificada pel Govern municipal, genera tants 
problemes que han hagut de suspendre la concessió de noves llicències per poder-la revisar, 
fet que evidencia que estava mal feta, però a Sants els diuen que s’han de menjar el mort.  

Reitera que vol saber quan serà l’entrevista amb l’alcaldessa. Apunta que l’alcaldessa ha vingut 
fa poc a Sants a la presentació del projecte de remodelació de l’estació i va dir que ompliria 
Sants de vida, i demana que els ho vingui a explicar. 
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La presidenta dona la paraula al senyor Manel Rodríguez. 

El senyor Manel Rodríguez i Poveda diu que viu molt a prop del Casinet d’Hostafrancs i que 
l’altre dia unes persones grans li van comentar que no podien anar al Casinet d’Hostafrancs 
perquè havien tret totes les taules i cadires a causa de la pandèmia. Pensa que la pandèmia 
està superada i que, per tant, caldria restituir la situació d’abans de la pandèmia al Casinet 
d’Hostafrancs, sobretot pensant en la gent gran, ja que molts viuen sols, bastants amb 
situacions econòmiques molt precàries, fet que comporta deficiència energètica a casa seva, i, 
per exemple, aquest estiu no hi han pogut anar a conversar o jugar a dòmino, cartes o parxís, 
quan tots saben que això no és bo per a la gent gran. Per tot això, demana que es restitueixi la 
situació que hi havia al Casinet d’Hostafrancs abans de la pandèmia.   

La presidenta dona la paraula al regidor per respondre a aquest primer bloc.  

El regidor, primer de tot, saluda els assistents. A continuació, en relació amb la petició del 
senyor Manel Rodríguez sobre l’activitat del Casinet d’Hostafrancs, explica que el Casinet té 
una gestió cívica gestionada pel Secretariat de Sants, Hostafrancs i la Bordeta i que els 
traslladaran aquesta preocupació, i segur que trobaran alguna forma perquè l’activitat de la 
gent gran es pugui recuperar. Comenta que imagina que si s’ha deixat de fer l’activitat no ha 
estat només pel tema de la covid, que ja està bastant superat, i que, de fet, els equipaments 
municipals van ser els primers d’obrir després de la covid, quan hi ha altres administracions que 
tenen els seus equipaments tancats, i els centres cívics han estat oberts la major part del temps 
del confinament, sinó que hi deu haver una altra raó, potser més relacionada amb les activitats. 
Conclou que parlaran amb l’entitat gestora, que és el Secretariat, i miraran a veure si es pot 
seguir desenvolupant aquesta activitat per a gent gran dins de les instal·lacions del Casinet o 
en algun altre equipament. 

Sobre la intervenció de la senyora Balduque, expressa el seu acord, que s’aprova l’acta i que 
prenen nota, com sempre, de tota la resta. 

En relació amb les tres intervencions vinculades a les obres del tanatori, contesta al Carlos 
Fernández que naturalment que saben quin estiu han passat els veïns i que saben que han 
patit moltes molèsties. En relació amb l’afirmació que el Districte no hi ha intervingut, recalca 
que s’ha intervingut dins dels marges que tenen, que són comprovar que l’obra es desenvolupa 
complint la legalitat. Incideix en el fet que segurament és l’obra de tot el districte en què més 
s’ha intervingut: la mateixa gerenta s’ha personat al lloc de l’obra com a mínim en una ocasió 
per comprovar que el que al·legaven els veïns era cert i per comprovar si hi havia cap mena 
d’irregularitat en el desenvolupament de l’obra. Pel que fa a les molèsties que al·leguen, que 
són absolutament legítimes perquè pel tipus d’obra que es fa es genera una pols que és 
molesta, manifesta que li consta que s’ha fet un informe sobre l’afectació d’aquesta pols i s’ha 
descartat que sigui contaminant o tòxica, cosa que no vol dir que no sigui molesta, que sí que 
ho és i molt. També li consta que, arran de les visites d’obra que s’han fet, s’han pogut adoptar 
algunes mesures per limitar les afectacions als veïns mentre duren les obres i que s’ha obligat 
l’empresa constructora a tancar les finestres perquè surtin menys els sorolls i hi hagi menys 
afectacions. En tot cas, comunica que hi seguiran treballant i creu que la comunicació entre la 
Plataforma i els serveis tècnics del Districte és fluida, que cada vegada que els veïns s’han 
dirigit al Districte han tingut resposta, que se’ls ha dedicat temps i remarca el compromís polític 
que aquesta coordinació, aquesta relació, aquesta interacció pugui seguir sent fluida en els 
pròxims mesos i que les afectacions d’aquest projecte siguin les mínimes. Ara bé, és evident 
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que hi ha afectacions perquè totes les obres comporten afectacions i en aquest cas, a més a 
més, amb l’agreujant que és una obra amb la qual una immensa majoria del barri no està 
d’acord. 

Quant a la plaça de Can Climent, afirma que és cert el que ha exposat el senyor Martínez que 
en les reunions preparatòries que han fet amb la Plataforma i amb altres actors, com els 
Castellers, s’ha treballat un projecte executiu que ha de permetre millorar els usos d’aquesta 
part, l’espai del costat de les naus de Can Climent, que és un espai que no té un ús gaire clar i 
que els agradaria que estigués ple de vida, que s’ha desenvolupat un projecte per posar-hi 
pistes esportives, una zona d’estada, tot i que és un projecte d’urbanització provisional perquè, 
urbanísticament, aquesta zona està qualificada de verd i amb la transformació de l’Estació de 
Sants tot això acabarà sent un bosc. En resum, s’han posat d’acord amb els veïns perquè 
aquesta part que sí que és espai públic, aquesta plaça en què els veïns poden decidir a què es 
pot destinar, al més aviat possible pugui estar plena de vida i amb ús. Comunica que en les 
primeres reunions s’havia fixat un calendari, tenint en compte el procés de licitació, que és un 
procés complex, per començar les obres al setembre, però hi ha hagut disfuncions en el 
procediment de licitació —ara ja està licitada l’obra— que han implicat un retard i li consta que 
les obres començaran al desembre, primer, amb la retirada de la zona de càrrega elèctrica 
d’aparcaments, que no ho ha de fer l’empresa constructora de les obres, sinó una altra 
empresa, i, després, se seguirà amb la resta de l’àmbit. Especifica que la durada de les obres 
serà d’uns tres mesos, que ja era la durada prevista, i la previsió és que a finals de març ja 
estiguin finalitzades.   

En relació amb la demanda de la senyora Cereza de fer una reunió sobre el projecte del 
tanatori, comenta que, de fet, ja s’han fet moltes reunions, que ell mateix ha fet unes vuit 
reunions sobre aquest projecte, que hi ha pocs projectes del Districte en què s’hagi dedicat més 
temps, i que la veritat és que cada reunió genera frustració tant als veïns com al Districte, 
perquè els agradaria poder ajudar els veïns, poder parar aquest projecte, que el privat que té 
aquest terreny en comptes d’un tanatori l’hagués destinat a un altre ús, tal com se li va 
proposar en el seu moment que se li va oferir de llogar-lo i desenvolupar un equipament 
cultural, per exemple, com és l’altra nau, que és pública, la dels Castellers, en què sí que es 
desenvolupa activitat social i cultural. Es lamenta que no hi ha marge i que no hi poden fer res. 
Expressa la preocupació de fer més reunions sobre el mateix tema perquè només generen 
frustració. Palesa que els veïns han tingut reunions amb el regidor del Districte i reunions amb 
el responsable dels serveis funeraris, Eloi Badia, que creu que han estat positives, ja que han 
permès contribuir al debat sobre l’ordenació dels serveis funeraris de la ciutat.  

Remarca que és cert que no poden prevaricar i que si hi ha un privat que vol desenvolupar una 
activitat que s’ajusta a la normativa, i no hi ha cap moratòria vigent, no es pot aturar l’activitat 
d’aquest privat, encara que hi hagi una majoria de veïns de l’àmbit que no vulguin aquesta 
activitat. Quant a l’exemple de Sant Andreu, explica que és diferent perquè, malgrat que ja hi 
havia un projecte que s’havia començat a tramitar per desenvolupar allà un tanatori, el terreny 
és públic, és del Consorci de la Zona Franca; cosa que no és el cas de l’entorn de l’estació. 
Manifesta que ell és el primer a qui li hauria agradat poder aturar aquest projecte i donar 
resposta als veïns.  

La senyora Josefina Cereza intervé per recalcar que es mereixen la reunió amb la senyora 
Colau. 

 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
El regidor, responent a la rèplica de la senyora Cereza, precisa que quant a la sol·licitud de la 
reunió amb l’alcaldessa, concreta que la faran si té sentit fer-la, reitera que la reunió amb 
l’alcaldessa o amb qui sigui es farà si té sentit fer-la, i té sentit fer-la si es planteja algun 
element en què com a Ajuntament tinguin marge de maniobra, puguin donar una resposta, 
modificar alguna qüestió. Ara bé, en aquest cas, es tem que no hi ha res de nou i torna a dir 
que ja s’han reunit unes quantes vegades i que sempre s’arriba al mateix punt: que hi ha un pla 
especial aprovat, que hi ha una llicència legal concedida i que, per tant, l’Ajuntament no té 
eines per poder aturar aquest projecte. En tot cas, comunica que, com sempre fan, traslladaran 
aquesta proposta de reunió perquè es valori des de l’equip d’alcaldia. 

La presidenta agraeix la intervenció i pregunta si hi ha cap intervenció telemàtica per fer en 
aquest moment. Atès que no n’hi ha cap, dona la paraula al senyor Josep Bertran. 

El senyor Josep Bertran i Llaveria, en nom dels veïns del carrer Burgos, 43, assenyala que la 
seva intervenció va dirigida al senyor Serra, que té molta retòrica, molta facilitat de paraula, 
però que, com han pogut comprovar en aquesta última intervenció, no dona solucions a ningú. 

Tot seguit, diu que dimarts passat, en finalitzar l’activitat que es va fer al Districte, li va demanar 
de parlar un moment amb ell sobre el tema del carrer Burgos, que ja fa més de deu anys que 
dura, per no dir vint. Remarca que no li serveix que li digui que altres mandats tampoc no van 
solucionar el problema, perquè els que hi ha ara són ells i són els que hi han de donar una 
solució. Exposa que hi ha uns habitatges que s’han d’expropiar i cal reubicar-los. Manifesta que 
està avui aquí, sent pesat com sempre, però que està viu gràcies a Déu, ja que dissabte passat 
va caure el sostre del seu menjador, fet que demostra que aquests habitatges són molt 
precaris. Indica que sempre els han donat llargues, que els han dit que el tema està en procés 
de solució, però ni el regidor ni el senyor Farré hi han fet res. Demana saber ja quan es farà 
l’habitatge per reubicar la gent que viu al carrer Burgos i una solució immediata. Pregunta si 
potser esperen que hi hagi defuncions que puguin anar al tanatori que s’està fent. Remarca que 
no vol retòriques, sinó una resposta coherent. 

 

La presidenta dona la paraula a la senyora Concepció Pérez. 

La senyora Concepció Pérez Solera, en nom de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, lamenta 
començar amb problemes greus. En primer lloc, exposa que el primer problema greu que tenen 
és el Disco Bar Obvio, ja que genera contínues molèsties, sorolls, crits, baralles entre les quatre 
i les set del matí de cada dia de la setmana, i pregunta com és possible això. Afegeix que tenen 
vehicles aparcats pels Jardins de Ramon Aramon, per Cap de Guaita, per Mir Geribert i que 
allà continuen la gresca; també surten amb patinets a tota velocitat. Comenta que el personal 
de seguretat de la discoteca escampen aquestes persones que provoquen tantes molèsties cap 
endavant, on hi ha botigues, que el veïnat de Creu Coberta i Hostafrancs està indignat amb 
aquest tema. Assenyala que la Guàrdia Urbana ja ha començat a intervenir, perquè els veïns ja 
han fet diverses trucades, i també els Mossos. Demana que això s’acabi i opina que és un local 
de dubtosa activitat. 

En segon lloc, notifica que uns veïns han comentat si es pot il·luminar, encara que sigui amb 
llum tènue, la zona del cantó muntanya dels Jardins de Ramon Aramon una mica abans, 
perquè queda molt fosca. 

En tercer lloc, comunica que a la plaça Herenni falten fitons, que fa temps que s’han demanat, 
que es van reposar uns al carrer Torre d’en Damians, que també van tardar molt a fer-ho, però 
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es van deixar tots aquests de la plaça Herenni, cosa que no entenen. Informa que a la plaça 
dels Països Catalans, al cantó del carrer Tarragona, per on passa tota la gent que va cap al 
CAP de Numància, hi ha uns forats a terra que caldria que la brigada els tapés, perquè algú pot 
prendre mal. Així mateix, torna a reclamar ordre en el tema de ciclistes, patinets i altres perquè 
per als vianants creuar la plaça dels Països Catalans és un gran perill, perquè van a tota 
velocitat, sobretot els patinets. Pel que fa als skaters, diu que ja estan més situats en un lloc i 
que, si se’n van d’aquest lloc, ella mateixa els ha cridat l’atenció i li han fet cas, de moment.   

A continuació, manifesta que veïns del Parc de l’Espanya Industrial els han comentat que hi 
entra gent a les nits i que als matins, molt d’hora, se sent que juguen a pilota i soroll. 

Indica que un altre punt és la neteja i canvi de contenidors, que s’ha enviat una relació a la 
senyora Guillén, a qui agreix que ja li hagi contestat. Comenta que s’ha repassat tot el barri per 
mirar punts i no entén com s’han posat els contenidors en certes zones sobre la brutícia que hi 
havia a sota; és a dir, no han netejat abans de col·locar els nous contenidors. També diu que hi 
ha llocs que no s’han col·locat ordenadament i altres incidències que ja va notificar en aquesta 
relació a la tècnica. 

Finalment, transmet unes preguntes que els han fet alguns veïns: com estan les obres de la 
plaça Espanya; com estan les del clavegueram del carrer de l’Àliga, que ja s’havien d’haver 
acabat, i les obres de reforç del cablejat elèctric dels carrers Elisi, Béjar, Rector Triadó, que 
també s’havien d’haver acabat, segons li han comunicat. 

 

La presidenta dona la paraula a la senyora Mari Carmen Piera. 

La senyora Mari Carmen Piera, en nom de la Plataforma Plaça Herenni, comenta que, com 
sempre, ve a parlar de la plaça Herenni. Diu que hi ha temes, com el dels contenidors que han 
posat damunt de la brutícia, que ja n’ha parlat la senyora Conxita Pérez. Manifesta que a la 
plaça Herenni, a més que estan igual que sempre i que es va degradant, hi va haver una 
incidència d’uns nens petits que a la nit, quan haurien d’estar dormint, van trencar totes les 
baranes del parc infantil fa unes tres o quatre setmanes i que encara no ha vingut ningú a 
arreglar-ho. També assenyala que hi ha rajoles a terra que estan soltes, que ella fa unes 
setmanes va caure, tant al cantó davant del Mercadona, carrer Callao, com al mig de la plaça, 
que també hi ha pilons solts, totes dues coses són un perill per als vianants. Recorda que els 
van demanar que fessin la plaça més amable, més verda, cosa que va quedar pendent i encara 
estan igual. Diu que hi ha coses que ja sap que tenen permisos, que tenen llicència, però 
remarca que cal fer complir les normatives a tothom. Explica que aquest estiu han anat a dormir 
a la una o les dues de la matinada, perquè hi ha qui posa la norma d’anar a dormir a aquella 
hora, però la normativa no diu això. Apunta que aquella plaça és com si estigués en un 
descampat, a dalt de Montjuïc, i fa palès que hi viu un col·lectiu de persones que tenen dret a 
descansar. Per tant, necessitarien un agent cívic, una patrulla, algú que controli aquest soroll. 

Així mateix, comenta que tenen un problema d’inseguretat perquè a la nit hi ha una sèrie de 
personal que passeja per allà, l’últim incident va ser la setmana passada, un senyor que pel seu 
aspecte suposa que és nigerià, que va amb els pantalons baixats fins al genoll passejant-se per 
la plaça i ha entrat dos cops a la casa alta —creu que és el número 22— amb bosses o coses 
per cremar, encara sort que alguns veïns l’han vist i li han cridat l’atenció i han hagut de venir 
els Mossos, els Bombers, però ell segueix donant voltes per allà esperant a veure si pot entrar 
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en alguna escala. Per això, reclama una mica de control, de sentir-se recolzats, que hi passi la 
Guàrdia Urbana o qui sigui.  

Finalment, reivindica demanar el que demana sempre, que tinguin en compte que allà hi viu 
gent, que només és una mica de convivència entre tots, però que algú la de fer complir. 

 

La presidenta dona la paraula al senyor Xavier López. 

El senyor Xavier López Martínez, en nom de la comunitat de veïns del carrer Jocs Florals, 39, 
fa un petit recull del que està sentint des que ha entrat, que és l’autèntic «desplot» que ha 
aconseguit la senyora Colau, que sumant coses un s’adona que és un concepte de direcció. A 
continuació, exposa que tenen el gran problema de la convivència amb Can Vies, que a l’última 
Audiència els van comentar que en prenien nota i que ho mirarien, i el regidor va dir que no li 
constava cap denúncia a la Guàrdia Urbana ni al 112. Suposa que, com que aquest tema s’ha 
anat fent més gran, ara sí que el regidor en tindrà constància, ja que ha arribat a tot tipus de 
televisió (TV3, Antena 3, Tele 5, Tele 4, La Sexta, una televisió del Perú), és a dir, són vox 

populi les molèsties que estan patint els veïns que tenen Can Vies davant. Comenta que ja 
saben que la joventut va com va i que, pel que veu aquí, Barcelona i qualsevol ciutat s’ha 
convertit en una disbauxa brutal, però que cal tenir en compte que no estan lluitant contra un 
concepte de societat, sinó contra un concepte ideològic. Indica que ells no tenen res en contra 
del col·lectiu de Can Vies. Se sorprèn que avui, quina casualitat, sabent que hi havia Audiència, 
aquests nois estan repartint aquests fulletons pel barri en què expliquen els seus miracles 
socials, com ara escola bressol, que es pregunta quina escola bressol es pot muntar en un 
edifici en runes, sense cap tipus de permís ni de llicència, amb la llum punxada, sense aigua, 
sense assegurances; escola popular d’idiomes, que també es pregunta quin mestre ensenyarà 
allà; tallers de costura... Adverteix que en aquests fulletons no marquen les festes que fan cada 
dissabte, que impedeixen que els veïns puguin dormir.  

Apunta que, després de l’última Audiència, com que no els feien cas, van recórrer al regidor de 
Seguretat, Albert Batlle, que els va prometre que contactaria personalment amb el senyor Marc 
Serra; i, quina casualitat, això era un dijous, aquell divendres i dissabte següents, festes a Can 
Vies en to reivindicatiu. Precisa que això no es pot tolerar. Torna a dir que no tenen res en 
contra del col·lectiu de Can Vies com a grup social, com a grup de joves que volen fer coses. 
Ara bé, suggereix que, si volen fer aquestes activitats d’escola bressol, punta de boixets..., a 
cinquanta metres hi ha les Cotxeres de Sants, que és un centre social amb horari, amb 
disciplina, amb neteja, amb un bidell... Pregunta qui ha avisat aquest col·lectiu de Can Vies avui 
que ells venien a l’Audiència, perquè això no és públic, perquè avui estan repartint aquests 
fulletons en què reivindiquen el que ells venen a protestar. Assenyala que hi ha una connexió 
inequívoca d’algú d’aquesta regidoria que avisa del que està passant. Retreu que estan 
«putejant» els veïns que compleixen amb les seves responsabilitats: civisme, impostos, neteja, 
i que han de suportar cada dia les molèsties de Can Vies. Diu que, si fa dos dies, a l’última 
reunió que van tenir, van veure que tenien les festes de Sants a sobre i van decidir deixar-les 
passar, suportar la setmana de patiment, després d’aquella setmana, ells van fer les seves 
festes alternatives, i els del pis de dalt els van dir que, després d’aquelles festes, no hi hauria 
cap més festa, quan no ha estat així: hi ha festes cada divendres i cada dissabte. Explica que 
l’altre dia van fer una festa en defensa de la llengua, que van dir que tenien el permís de 
l’Ajuntament, amb recital de poesia i altres activitats relacionades, però que, a partir de les nou 
del vespre, va venir un DJ, cosa que no té res a veure amb la llengua. En aquest sentit, 
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pregunta si, quan donen els permisos, miren l’horari i les activitats que es faran, perquè a cada 
permís que donen de festes hi ha inclosa una batucada, de les set de la tarda a les onze del 
vespre, que opina que és insuportable. Remarca que paga els seus impostos no per suportar 
una batucada, sinó perquè els caps de setmana vol dormir tranquil. Manifesta de nou que sí 
que hi ha denúncies a la Guàrdia Urbana i que aquest problema ha sortit a les televisions 
d’arreu d’Espanya. 

Per acabar els demana si pensen fer alguna cosa o si pensen amagar els caps com els 
estruços i esperar a les pròximes eleccions a veure qui pren la decisió. Reclama que prenguin 
una solució d’una vegada.   

 

La presidenta dona la paraula al senyor Joan M. Poyatos. 

El senyor Joan M. Poyatos Jordà exposa que viu al carrer Antoni de Capmany, davant de la 
rambla de Sants i prop de Can Vies, i que fa anys que suporten les molèsties, el soroll i la 
brutícia provocades per les persones que participen en les festes i sopars de Can Vies. A més, 
comenta que a la rambla de Sants sovint es fan activitats sorolloses, com ara fa uns dies la 
Festa del Correllengua, que com a festa no té res a dir, però que al vespre van desmuntar totes 
les parades i van deixar el bar i l’escenari i van engegar una discoteca, amb la música a tot 
volum, fins a les dues de la matinada, fet que va impedir que poguessin dormir. Manifesta que 
aquella és una zona envoltada d’edificis alts i això fa que la música ressoni molt més i que arribi 
un punt que sigui insuportable. Explica que aquell dia van baixar a queixar-se i que, finalment, 
va venir la Guàrdia Urbana, van haver d’aguantar fins que van parar a les dues de la matinada, 
tot i que el soroll va continuar per la gentada que hi havia. També es queixa de la tamborinada 
de dissabte passat, quatre hores amb el soroll dels petards i dels timbals. 

Per tot això, demana que els veïns puguin descansar. 

D’altra banda, exposa que al carrer Finlàndia, xamfrà amb Antoni de Capmany, davant dels 
Maristes, hi ha quatre contenidors dels grisos i fa uns dos mesos van suprimir el que hi havia 
d’orgànic. Va enviar una queixa a l’Ajuntament i la resposta va ser que en prenien nota, però no 
n’ha sabut res més. No entén per què han suprimit aquell contenidor. 

 

La presidenta dona la paraula al regidor. 

El regidor comenta que el senyor Poyatos es queixava de diverses activitats a la via pública, 
com ara la Festa del Correllengua, que li consta que és una activitat que es fa cada any 
organitzada per les entitats culturals del districte i de la ciutat, però que desconeixia que hi 
havia hagut una sessió de música fins a les dues. En aquest sentit, comunica que parlaran amb 
les entitats organitzadores per intentar que hi hagi més diàleg amb els veïns i perquè en la seva 
proposta puguin acollir les veus dels veïns que consideren que el fet que hi hagi música fins a 
aquestes hores molesta i afecta el descans. Apunta que han de fer compatible el dret dels 
veïns a descansar amb el dret a desenvolupar activitats culturals a la via pública. Conclou amb 
una reflexió, que val per al Correllengua i per a Can Vies: creu que tots, especialment durant la 
pandèmia, han estat conscients que els joves han estat molt de temps aguantant situacions de 
confinament, després tots s’han queixat quan els joves han fet botellots a l’espai públic, i han 
de considerar, si han d’evitar que facin botellot a l’espai públic, quin tipus d’alternatives poden 
tenir els joves per desenvolupar el seu oci nocturn, per ajuntar-se amb els amics, sempre que 
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sigui en cap de setmana i sigui en horaris responsables. Remarca que no està dient que hi hagi 
d’haver festes a la via pública fins a les tres, les quatre o les cinc de la matinada, però que, de 
tant en tant, alguna activitat ben muntada, com ara el Correllengua, fins a les dues creu que és 
una bona alternativa d’oci per als joves, i una manera d’evitar els botellots a places o carrers, 
amb tots els problemes que generen. 

Creu que cal fer un estudi dels diferents àmbits, un dels quals és els jardins de Sants, i intentar 
posar-se d’acord amb els veïns, amb el Secretariat, amb les entitats veïnals per definir quantes 
activitats a l’any es poden autoritzar en els jardins de Sants de forma extraordinària fins a les 
dues. Comenta que segurament no s’acordaran tantes com els agradaria a les entitats culturals 
ni tan poques com els agradaria als veïns de la zona. Palesa que viure en societat comporta fer 
aquest tipus de concessions i tenir aquest tipus de diàleg.  

Així mateix, en relació també amb les afectacions de les activitats, especialment en horari 
nocturn, que el senyor López ha plantejat aquest conflicte, ell no creu que sigui un conflicte 
ideològic, sinó un conflicte de convivència al voltant de Can Vies. Manifesta que el preocupa 
que els veïns no puguin descansar per l’activitat nocturna de Can Vies i assenyala que no pot 
ser que hi hagi aquesta activitat nocturna. Assenyala que li consta que s’havia treballat amb 
aquest col·lectiu des dels serveis de prevenció per garantir que l’activitat nocturna a Can Vies 
fos molt excepcional, només durant la Festa Major, Cap d’Any, etcètera, però sembla que 
darrerament, pel que li diuen, aquest compromís s’està incomplint. Per tant, indica que caldrà 
actuar protegint sobretot el descans dels veïns en horari nocturn; és a dir, el Districte no 
intervindrà tant en si a la tarda hi ha una activitat amb música, o un dinar, sinó sobretot en les 
activitats a altes hores de la matinada. En tot cas, destaca que, des que van venir els veïns a la 
darrera Audiència Pública, s’ha fet ja una reunió amb el conseller tècnic i amb la persona que 
coordina els Serveis a les Persones i al Territori, que s’han posat en contacte amb els veïns per 
fer una reunió amb ell, que hi ha hagut una reunió amb el tinent d’alcalde de Seguretat, cosa 
que evidencia que hi estan treballant, tot i que és un col·lectiu que no és fàcil i es remunta als 
antecedents, que segurament és un col·lectiu que mai havia generat tan pocs problemes com 
ara, que certament són problemes importants en què s’haurà d’intervenir i s’hauran de limitar 
aquestes festes en horari nocturn. Incideix que cal ser conscients de la complexitat del 
col·lectiu i dels antecedents que hi ha al voltant de l’activitat d’aquest col·lectiu.  

Sobre la intervenció de la senyora Conxita Pérez, de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, que 
com sempre ha vingut amb la llista de totes les qüestions, manifesta que ara les repassarà 
ràpidament, perquè ja s’han passat a la Gerència del Districte i algunes ja s’han contestat. En 
relació amb el discobar Obvio diu que és un establiment que s’ha detectat que hi ha problemes 
per la seva activitat, que Mossos d’Esquadra i Guàrdia Urbana n’estan fent seguiment i ja hi ha 
programades inspeccions, cosa que no vol dir que es pugui resoldre a curt termini el problema. 
Del tema de la il·luminació tènue dels Jardins Aramon, comenta que caldria veure exactament 
quin tipus d’il·luminació és, si es pot fer algun tipus de millora en la infraestructura actual o si 
cal posar infraestructura nova. Comunica que ho poden parlar amb la gerent. Sobre la plaça 
d’Herenni parlarà després. Quant als forats de la plaça dels Països Catalans, ho miraran i, si és 
possible, la brigada els taparà. Pel que fa a l’activitat de matinada al parc de l’Espanya 
Industrial, li consta que puntualment hi ha grups de joves que a la nit salten la tanca i fan 
activitat dins del parc, cosa que acaba molestant els veïns dels voltants, i comenta que n’estan 
fent seguiment amb els equips de convivència, amb els serveis de prevenció i també, quan 
correspon, amb la Guàrdia Urbana. En relació amb la nova contracta de neteja —que també 
aprofita per contestar al senyor Poyatos—, explica que a partir del setembre ha començat, 
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entre altres coses, la substitució dels contenidors antics per uns de nous, que són millors, i 
també hi ha nova maquinària per a la neteja menys sorollosa i més eficient, tot i que és veritat 
que, en el procés de substitució dels contenidors, hi ha hagut disfuncions i que, a través dels 
veïns i dels tècnics de barri, els estan arribant localitzacions concretes en què el canvi 
d’ubicació de contenidors no s’ha fet bé o no acaba de satisfer els veïns afectats. Els informa 
que totes aquestes incidències, si les fan arribar al Districte, les estan revisant i les estan 
resolent. I els demana una mica de paciència perquè s’hi està treballant i la comunicació amb la 
contracta de neteja funciona, és àgil, cosa que els ha permès resoldre la immensa majoria de 
les incidències. Informa que els poden fer arribar aquestes incidències a través de les 
associacions veïnals, de la bústia ciutadana o mitjançant l’IRIS. Sobre les obres de la plaça 
d’Espanya, que són les obres per fer accessible amb sis ascensors i dues escales mecàniques 
l’estació de metro, indica que més o menys complien el calendari, però que, a causa d’un error 
de contractació, es van haver d’aturar i ara mateix estan aturades, que es preveu que estiguin 
aturades uns sis mesos, que creu que ja fa un parell de mesos que estan aturades. Indica que 
aquesta disfunció en el plec de la contractació és imputable a la Generalitat de Catalunya, que 
és qui promou aquestes obres, i que s’han hagut de fer contractes nous i tornar a licitar. 
Finalment, pel que fa a les obres d’Àliga i de Béjar, també assenyala que no són obres de 
l’Ajuntament, sinó d’empreses subministradores; en tot cas, pel que li diuen, les empreses 
subministradores treballen amb una previsió i, a vegades, com que treballen en subsol —aigua, 
gas, etcètera—, els surten coses sobrevingudes, cosa que provoca que la previsió s’allargui. 
De totes maneres, comunica que hi estaran a sobre i que preguntaran pel calendari actualitzat 
d’aquestes afectacions. 

En relació amb la intervenció de la senyora Carmen Piera, que deia que la plaça d’Herenni està 
igual que sempre, comenta que segur que hi ha molts problemes dels quals ja han parlat 
moltes vegades al Consell de Barri d’Hostafrancs que encara no s’han resolt, però que n’hi ha 
molts que sí que s’han resolt, gràcies a la insistència dels veïns. Recorda que, quan va arribar a 
la regidoria, hi havia un problema d’aparcament descontrolat en aquesta plaça que ha millorat, 
tot i que encara pot persistir de forma puntual; que també hi havia un problema d’activitat 
nocturna per part del centre de culte, que en els darrers mesos ha millorat molt, degut a la 
intervenció dels serveis de prevenció. Ara bé, després d’escoltar-la, manifesta que hauran de 
tornar a parlar amb els gestors del centre de culte per garantir que, si hi ha activitat nocturna, 
no repercuteixi en sorolls cap als veïns. Sobre la resta de qüestions, manifesta que les 
desconeixia i que fa bé de venir i compartir-les. En concret, pel que fa a la vandalització de les 
baranes del parc infantil, comenta que probablement els serveis tècnics ja n’estiguin informats i 
que ja hi hagi una actuació planificada. Els demana paciència perquè des que s’identifica que hi 
ha hagut alguna cosa vandalitzada fins que es pot reparar, a vegades, passen unes setmanes, 
perquè cal comunicar-ho a l’empresa que ho ha de fer, que ha de buscar les peces que cal 
substituir i que, amb la crisi que hi ha ara de subministrament, sovint es retarda força aquesta 
substitució. En tot cas, garanteix que això està identificat i que es podrà planificar. Sobre els 
panots solts, diu que ho comunicaran a la brigada perquè mirin a veure si es poden arreglar. 
Finalment, li dona les gràcies per venir i per compartir les diferents qüestions que preocupen de 
la plaça d’Herenni.  

Quant a la intervenció del senyor Josep Bertran, explica que el projecte urbanístic del qual es 
queixava no és d’aquest Govern, ja ve de lluny, i que, certament, a causa de massa anys 
d’inacció d’aquest Govern i de tots els anteriors, hi ha una sèrie d’afectats que esperen que 
s’acabi d’executar la darrera de les fases d’aquest pla urbanístic, que implica la construcció de 
l’edifici d’habitatges i el reallotjament dels que hi tinguin dret, cosa que també comportarà un 
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procés complex d’acord amb la normativa urbanística. Tot seguit, detalla les actuacions que 
han fet com a Districte: van convocar una reunió el juliol passat amb els principals afectats 
d’aquest àmbit per escoltar quina era la situació de cadascun dels afectats i van anunciar que 
encarregaran un informe per saber com ha canviat la foto, perquè aquest pla urbanístic es va 
fer fa molt de temps, des que es va fer aquest pla urbanístic fins ara per poder tirar endavant la 
seva execució. També li consta que es parlarà amb tots els afectats i amb les associacions de 
veïns de tot l’àmbit, i després elaboraran una proposta de treball, de cara al mandat vinent, 
perquè es puguin prioritzar totes les inversions que s’han de fer en aquest àmbit, que certament 
seran inversions importants. Remarca que han de saber el nombre exacte de persones a 
reallotjar i que hi estan treballant. Comenta que a tots els agradaria que fos més ràpid, que ara 
ja ha començat tota la maquinària i esperen que a l’inici de l’any vinent tinguin ja aquest informe 
i el puguin presentar als veïns i discutir-lo amb els veïns i els grups municipals.   

La presidenta dona la paraula al senyor Thompson. 

El senyor Graeme Thompson, en nom de Los amigos de Steffi, explica que és un alimentador 
temporal, des de fa set anys, d’una colònia de gats que no dirà el nom pel protocol de 
seguretat, i que ha dut a terme la captura, esterilització i retorn de tota la colònia. Divendres 
passat va parlar amb la responsable de Progat i el que ella li va dir li va provocar calfreds: que 
l’Ajuntament traurà els gats, perquè hi ha obres, i que Progat no sap on van els gats ni se 
n’assabentarà. Es va posar en contacte amb una advocada dels drets dels animals, que li va 
donar el correu d’una altra responsable de Progat, que li va confirmar per escrit que no saben 
on van els gats. Opina que és una protectora que no protegeix. Diu que ell i el seu veí són 
protectors i protegiran aquesta colònia. És imprescindible que tinguin una resposta molt clara a 
aquesta pregunta: senyor regidor, on van aquests gats? 

 

La presidenta dona la paraula a la senyora Rosina Ramírez. 

La senyora Rosina Ramírez Rosillo exposa que és veïna del carrer Tenor Masini —també ho 
ha exposat pel web—, que és un carrer llarg, dels pocs que hi ha a Sants, que comunica 
l’avinguda Madrid amb la carretera de Sants i dona directament al Mercat de Sants, cosa que 
significa que hi ha molta circulació, sobretot de camions. Indica que aquesta fisonomia de 
carrer ocasiona molts problemes. Es queixa que, per alguna raó que no entenen, des del 2009, 
que ella hi viu, ha vist moltes reformes a tots els carrers dels voltants, però no en el seu carrer. 
Fa anys van preguntar per què no s’hi feia res i la resposta va ser que no hi havia pressupost. 
Indica que en aquest carrer hi viu molta gent gran, com passa a la resta de Sants, les voreres 
són tan estretes que és impossible passar amb caminadors, cadires de rodes, carros o cotxets, 
a més, és un carrer on es pot aparcar a tots dos costats, tot plegat fa que els vianants al final 
acabin al mig del carrer, amb tot el que això implica; el paviment és molt desigual, és molt antic 
i està tan trencat que ja ha caigut més d’una persona gran. Expressa la seva perplexitat que no 
hi hagi hagut cap actuació quan és un carrer molt utilitzat i que realment requereix actuacions. 
També exposa que els camions que venen al mercat en dues ocasions s’han emportat la 
cantonada d’un balcó d’un edifici: un els veïns van aconseguir aturar-lo; l’altre es va escapar. 
Comenta que el carrer és tan estret que els retrovisors dels cotxes i sobretot dels camions 
envaeixen la vorera, cosa que és un perill per als vianants. Conclou que és un carrer que 
necessita una actualització i vol saber com és que fins al dia d’avui no hi ha hagut cap actuació, 
quan sí que s’han fet als altres carrers del voltant. Indica que també han tingut durant anys 
problemes de canalització, que s’han fet moltes obres per obrir i canalitzar subministraments, 
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cosa que també ha malmès el paviment. També apunta que al carrer Tenor Masini amb Miquel 
Àngel, cantó rambla Brasil, hi ha un clot d’aigua en què, encara que plou poc, sempre hi ha 
aigua estancada.    

D’altra banda, informa que ara també tenen problemes amb dos locals nocturns: El Coyote, que 
els caps de setmana obre fins a les sis de la matinada i a la sortida sempre hi ha baralles, 
conflictes i generació de brutícia, a més és un local amb molta contaminació lumínica; i just al 
costat una cocteleria, ara fa un mes, amb la qual cosa augmenten les baralles.  

En definitiva, vol respostes a aquests dos temes: actuacions al carrer Tenor Masini i si es pot 
fer res amb els locals d’oci nocturn. 

 

La presidenta dona la paraula al senyor José Juan Albiol.    

El senyor José Juan Albiol notifica que té un dossier amb un recull de fotos de Can Vies. Com 
que el regidor afirma que no li consta, doncs, si amb les fotos, amb les trucades i amb les 
denúncies encara no li consta, demana que digui per quina via li ho han d’enviar perquè li 
consti. Explica que l’últim cop que van venir a l’Audiència el regidor els va dir textualment «em 
pregunto si allò que els molesta és el soroll o la presència del mateix col·lectiu», i demana què 
vol dir amb això. Considera que el regidor no s’ha de preguntar res, el que ha de fer és mirar-se 
les proves. Espera que el regidor els demani disculpes en el seu torn per dir que ells van en 
contra d’algun col·lectiu. Remarca que ells no van en contra de cap col·lectiu i que no tenen res 
en contra del col·lectiu de Can Vies ni de les activitats que fan, excepte si són incíviques o fan 
soroll. Palesa que ells, sigui el col·lectiu que sigui, si fa soroll i molesta, ho denunciaran. Li diu 
al regidor que no faci demagògia en els seus discursos. 

Tot seguit, exposa que, ja que hi ha un gran problema a Can Vies, reunint-se amb molts dels 
membres de l’Audiència, s’ha arribat a la conclusió que el millor seria fer un equipament 
municipal a la zona de Can Vies, cosa que afavoriria l’Ajuntament, perquè es traurien un punt 
negre de la ciutat, els veïns i el col·lectiu de Can Vies que fa les activitats cíviques, no el 
col·lectiu de Can Vies que fa festes a les hores que no tocaria. Considera que si al Ple algun 
partit o diversos partits fan la proposta de fer un equipament municipal a Can Vies i algun partit 
hi vota en contra és que no pensa ni en l’Ajuntament ni en els veïns. Remarca de nou que en 
un equipament municipal hi cap la gent de Can Vies. Especifica que hauria de ser un 
equipament municipal amb un funcionament normal, amb horari d’entrada, horari de sortida, un 
bidell, i no amb autogestió, perquè és evident que la gent que té ara l’autogestió, que ja saben 
qui són, no ho està fent bé.  

A més, manifesta que el regidor ha dit que es remuntava als antecedents i que ha intentat 
quedar amb ells, amb els veïns, per reunir-se. Diu que es van reunir un parell de cops ja fa molt 
de temps, que des del Districte van comparar el soroll que fa Can Vies amb el d’una llar 
d’infants; i que ahir a la nit va rebre tres trucades del senyor Xavi per reunir-se amb ells quatre 
hores abans de l’Audiència. En aquest sentit, li pregunta al regidor si creu que això és normal i 
li suggereix que li demani al Xavi tots els vídeos que li han enviat. Retreu que el Xavi fa dos 
mesos que no contesta cap correu i que a l’últim que va contestar va dir textualment «parlem 
amb calma, però l’anàlisi en el període de Festa Major no és cap referència ni discussió a tenir 
en compte», amb la qual cosa està d’acord. Ara bé, comunica que, després de les festes 
alternatives, van continuar les activitats amb sorolls i que, per tant, li van tornar a enviar els 
vídeos i les fotos, però ja no han rebut cap resposta per part seva, ni amb calma ni sense 
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calma, fins ahir a la nit per fer una reunió avui, cosa que no troben normal ni ell ni els seus 
companys.  

Conclou que, si us plau, es mirin aquest dossier tot el grup i reclama que Can Vies hauria de 
ser un lloc, organitzat des de l’Ajuntament, on puguin anar diverses associacions, no només 
una associació, perquè és del barri, no d’un sol col·lectiu. Opina que no és normal que sigui un 
veí qui digui la feina que ha de fer l’Ajuntament, tot i que aquesta idea ja va sortir de part 
d’alguns equips polítics. Matisa que els veïns no pretenen saber més que l’equip de Govern, 
però creu que el tema de Can Vies s’hauria d’arreglar.   

Per acabar, comunica que està anunciat que el dia 5 de novembre hi haurà una festa, música, 
DJ’s, de les dotze del migdia a les deu de la nit; dia 6, festa des de les sis de la tarda a les nou, 
que ve un DJ. Pregunta si troben normal que sigui des de les dotze del matí fins a les deu de la 
nit. Manifesta que ell treballa el cap de setmana, que la gent té criatures i pregunta si, encara 
que no sigui de nit, no tenen dret a descansar. Espera que no se celebrin aquestes festes, i si 
se celebren, que sigui sense música. Els demana que, quan puguin, es mirin la fitxa perquè 
està tot: les denúncies, les instàncies... Avisa que Can Vies és una ruïna i que algú prendrà 
mal. 

 

La presidenta dona la paraula al senyor Marc Iñigo.  

El senyor Marc Iñigo Albalate dona les gràcies als partits polítics que s’han reunit amb ells i 
han mostrat empatia, en concret al PSC. Manifesta que no pot dir el mateix d’En Comú Podem 
perquè, quan s’hi han reunit, han vist més interès a defensar totes les actuacions del col·lectiu 
que a posicionar-se una mica de part dels veïns. Indica que aquí hi ha una disjuntiva molt clara: 
el dret a festa o el dret al descans; el dret dels veïns o el dret d’uns joves que van de festa, que 
tenen discoteques, bars, pubs, molts llocs on anar a fer aquestes activitats, no cal que facin 
botellots. No creu que s’hagi de normalitzar que la gent faci botellots al carrer. Considera que el 
Govern municipal hauria de fer complir la normativa i la legalitat que hi ha en aquests moments. 

Exposa que, just abans de venir a aquesta Audiència, s’han trobat dins del seu propi edifici els 
veïns de Can Vies fent propaganda, cosa que li sembla estranya. Indica que intervé per 
desmuntar aquesta utopia que Can Vies té tot d’activitats socials, que ajuden el veïnat, que van 
molt bé per al barri, quan la realitat són festes, talls de trànsit quan volen, descarreguen 
cerveses, increpen els cotxes que volen accedir al seu aparcament, deixen tot el carrer brut, ple 
de pixades, de caques als portals, utilitzen les tanques de l’Ajuntament per tancar el carrer com 
si fos en nom seu... Comenta que el regidor ha dit que és un col·lectiu inclusiu que treballa per 
al barri, però a ell no li semblen gaire inclusives les pintades «Muerte a la policia», «Muerte a 
La Vanguardia», fet que és paradoxal perquè aquesta policia els defensa, perquè mai va a Can 
Vies, de vuitanta trucades només han aconseguit que hi anessin dos cops, que tampoc no van 
aconseguir que parés la festa. I des del Districte sembla que aquest col·lectiu sigui la panacea 
de la societat, però la realitat és ben diferent: vòmits als portals dels veïns, un incendi el 
desembre del 2019, que tots són molt antisistema, amb els seus iPhones de mil euros a la 
butxaca, però, quan hi ha incendis, qui ve a apagar-los són els Bombers, que els paguen els 
ciutadans de segona, que només paguen impostos.  

 

Mostra una imatge en què a les Festes de Sants estaven tirant bengales i una altra en què es 
veu un incendi, i considera que una és la conseqüència de l’altra. També diu que hi ha 
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entroncaments il·legals d’electricitat, que paguen entre tots, i un cas d’una pancarta 
reivindicativa d’aquest col·lectiu que va sortir volant un dia de molt de vent a Barcelona, va 
quedar al mig de la calçada, va passar una motocicleta, l’home va caure i suposa que això són 
danys col·laterals, no passa res; un altre dia de vent va sortir volant un tros d’uralita del sostre 
de Can Vies que, per sort, va caure entre dos edificis i no al carrer. 

Per tot el que ha exposat, comunica que el que volen és evidenciar davant de tothom que tota 
aquesta propaganda no es correspon amb la realitat. Afegeix que, si això fos real, no estarien 
aquí perdent el temps discutint dia rere dia, reunint-se amb grups polítics. Estan cansats i volen 
que aquest problema se solucioni. Precisa que superen els 35 decibels constantment, i no és 
veritat que sigui en moments puntuals, com les Festes de Sants i el 25 aniversari de Can Vies, 
sinó que durant aquest 2022, que encara no ha acabat, ja porten més de trenta dies de 
molèsties, i pregunta si ho han d’acceptar, què fan si hi ha veïns malalts, nadons...  

Per acabar, manifesta que aquest Govern sempre posa en entredit l’actuació de l’anterior 
alcalde, Xavier Trias, però demana què s’ha fet els darrers vuit anys, i matisa que en l’anterior 
mandat almenys es va intentar fer alguna cosa, quan ara no s’ha fet res, s’ha deixat que facin el 
que vulguin. 

 

La presidenta dona la paraula al senyor José Luis Romero. 

El senyor José Luis Romero Martínez demana disculpes perquè la pregunta que fa ara ja l’ha 
enviada telemàticament, perquè pensava que no hi podria assistir. Indica que l’Ajuntament va 
informar que les obres del carril bici de la Gran Via començarien al setembre i vol saber quan 
començaran aquestes obres, perquè són al novembre i encara no s’ha vist cap moviment, i 
quina temporalització hi ha prevista. Sap que són conscients i que tenen voluntat de canviar-ho, 
però assenyala que cada vegada hi ha més problemes, i que aquests problemes es cronifiquen, 
que és antinatural que passin bicicletes i patinets per la vorera, hi ha accidents, baralles, que 
segurament de molts no en tenen notícia, perquè no ve la Guàrdia Urbana, però és 
contínuament, i és una dificultat tant per als usuaris de la vorera com per als ciclistes. 

 

La presidenta dona la paraula al regidor. 

El regidor comença contestant l’última intervenció i comunica que el projecte de carril bici de la 
Gran Via, entre la plaça Espanya i la plaça Cerdà, té molta complexitat tècnica, perquè hi ha 
molts encreuaments, i que els endarreriments són deguts al fet que es volia fer un carril bici al 
millor possible perquè es puguin resoldre complicacions que hi puguin haver en les diferents 
cruïlles. Afegeix que el projecte ja està finalitzat, està en pressupost, les obres estan licitades i 
la previsió és que comencin al desembre del 2022 i que acabin a l’abril del 2023. Explica que 
part de les complexitats es deuen a la semaforització, que s’ha hagut d’estudiar molt al detall 
per evitar canviar els reguladors, ja que n’hi ha que són de 230 volts i un canvi implicaria 
canviar tots els semàfors de la cruïlla. Coincideix que aquest carril bici és bo per als usuaris de 
la bicicleta, perquè tindran una infraestructura molt més segura, i també és molt positiu per als 
que no usen la bicicleta.  

Quant a Can Vies, ja s’hi ha referit abans, però vol precisar algunes qüestions que s’han dit. 
Celebra que es presenti aquest conflicte com un conflicte de convivència i no com un conflicte 
ideològic i és per això que no valorarà continguts ni de pancartes ni de fulletons ni de l’estètica 
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de la gent ni del mòbil que tenen. Manifesta que el que el preocupa no és la ideologia del 
col·lectiu, sinó que els veïns puguin descansar a la nit, que això és el que més els preocupa a 
tots i creu que en això s’han de deixar la pell. Sobre el que han plantejat que van venir a la 
darrera Audiència Pública els tres veïns que també hi són avui, acompanyats de més persones, 
i que pregunten per què no hi ha hagut reunió amb el regidor fins ara, explica que el 31 de juliol 
va ser pare i ha estat de permís de paternitat durant onze setmanes, tot i que la llei diu que són 
setze setmanes, i que, quan s’ha reincorporat, de les primeres coses que ha fet ha estat 
demanar al conseller tècnic que coordinés una reunió amb aquests veïns que pateixen aquest 
problema. Confirma que tindran la reunió i podran entrar a fons en les qüestions que 
preocupen. Expressa que per a ells són uns aliats sobre el territori, perquè són veïns directes i 
saben si es compleixen els compromisos que ha agafat el col·lectiu amb l’equip de prevenció. 
Concreta que si se celebren festes en horari nocturn, aquests compromisos no s’estan complint 
i caldrà veure com es pot actuar. Demana que es diferenciï entre l’activitat diürna i l’activitat 
nocturna. Matisa que l’activitat diürna pot ser molesta, però entenen que durant el dia a tot 
arreu hi ha activitats a l’espai públic i que hi poden haver afectacions. Insisteix que han de ser 
implacables en l’activitat nocturna, que no pot ser que hi hagi festes fins a les dues o les tres de 
la matinada. Apunta que cal saber exactament quantes festes són, si són els dos o tres dies 
assenyalats, que és el que el col·lectiu argumenta, o si s’està incomplint aquest compromís i es 
fan festes cada cap de setmana, que això no es pot permetre de cap de les maneres. En tot 
cas, no vol allargar-se més i manifesta que es poden veure a la reunió, que espera que diguin 
quina disponibilitat tenen aquests tres veïns. 

En relació amb la intervenció de la senyora Rosina Ramírez, admet que té raó que el carrer 
Tenor Masini fa molt de temps que s’ha de fer i mai s’ha acabat de prioritzar. Comunica que, 
quan va arribar al Districte, va demanar una auditoria de l’espai públic per poder tenir dades 
objectives sobre en quin estat estaven els diferents carrers del districte i poder prioritzar amb el 
pressupost disponible les actuacions més urgents. Informa que, ara mateix, Tenor Masini està a 
dalt de tot de la llista, ja té pressupost i ja han donat indicacions a Bimsa, que és l’empresa 
municipal d’obres, perquè iniciï el procés de redacció de la reforma d’aquest carrer. Destaca 
que convocaran els veïns quan ja tinguin un equip redactor, un equip d’arquitectes, perquè 
puguin participar en la definició de com ha de ser aquest arranjament d’aquest carrer. Pel que 
fa a l’activitat del Coyote i de la cocteleria, assenyala que el Coyote té llicència d’activitat que li 
permet desenvolupar activitat nocturna fins a altes hores de la matinada —creu que fins a les 
sis—, cosa que és un problema perquè, quan finalitza aquesta activitat, hi ha problemes a 
l’espai públic. Sabent que és una queixa recurrent, a més d’actuar des dels equips d’inspecció i 
de Guàrdia Urbana, creu que han de veure com poden actuar també des dels equips de 
convivència en aquest àmbit i intentar corresponsabilitzar —reconeix que és complicat— la 
discoteca perquè, a través dels seus agents de seguretat, pugui ordenar l’activitat més enllà de 
l’interior del local i es responsabilitzi també de la porta. Quant a l’altre local, la cocteleria, 
comunica que no té ara mateix la informació sobre quin tipus de llicència tenen i si l’activitat que 
fan s’ajusta a aquesta llicència, però ho contrastaran i seguiran treballant-hi. 

Per acabar, respon al senyor Thompson que s’imagina que aquesta colònia de gats del carrer 
Quetzal està en el solar d’equipament que hi ha just al costat del CAP de Badal i reconeix que 
no té tota la informació de totes les coses que passen al districte, sap que allà hi ha una colònia 
de gats, que és sòl d’equipament i, per tant, en algun moment es desenvoluparà algun projecte 
per construir-hi un equipament, però que ara mateix no hi ha cap projecte i, per tant, no té 
constància que la colònia de gats s’hagi de moure d’aquest solar. Comunica que parlarà amb el 
servei de l’Ajuntament que s’encarrega del tema d’animals per preguntar si hi ha res previst i 
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sobretot garantir que, en cas que s’hagi de moure la colònia de gats, hi hagi una alternativa. 
Creu que el que plantegen és absolutament raonable i que cal garantir-ho. Remarca que poden 
estar tranquils perquè ara mateix no hi ha cap projecte per construir-hi un equipament, que ja 
han fet tres equipaments en cinc anys, per tant, ja han fet molta inversió en aquest àmbit, cosa 
que no vol dir que d’aquí a tres, quatre o cinc anys hi hagi un projecte i, per tant, els gats hagin 
d’anar a un altre lloc.  

La presidenta comunica que no hi ha cap intervenció telemàtica. Pel que fa a les intervencions 
que han entrat per escrit a través del Decidim, com és habitual, es respondran per correu 
electrònic. 

El senyor Marc Fonts, de l’Associació de Veïns La Satalia, intervé per indicar que tenen 
peticions fetes, que ahir van enviar les seves preguntes per escrit.  

La presidenta dona la paraula al senyor Marc Fonts. 

El senyor Marc Fonts exposa que a la Satalia hi ha un dèficit de transport públic, ja sigui bus 
de barri o bus a demanda, perquè hi ha pendents molt alts i el bus no hi passa, i demana que 
s’estudiï la possibilitat que el bus de barri passi regularment o bé el bus a demanda. Manifesta 
que la resta de queixes o suggeriments són sobre les màquines de neteja que no passen 
habitualment pel barri, quan passen és tot un esdeveniment, i les que passen normalment ho 
fan de nit i fent molt de soroll. Explica que ell és molt sensible al son i que alguna vegada a les 
quatre de la matinada ha anat a demanar-los, perquè fan pauses de vint minuts amb la 
màquina engegada, que aturin la màquina i la resposta ha estat que no perquè han de justificar 
el consum. Informa que han enviat aquesta queixa a la bústia de queixes i suggeriments.  

D’altra banda, exposa que a la Satalia es generen molts residus de jardineria i els contenidors 
que hi ha, concretament al passeig de l’Exposició 40 i 101, no permeten entrar quantitats de 
residus orgànics de jardineria. Demana que es pugui millorar això. També es queixa que el 
funcionament de la bústia de queixes i suggeriments no és satisfactori, les resolucions tarden 
molt a arribar.  

Finalment, expressa que té la sensació és que no es fan les coses bé, que es deixa una mica a 
«ja es queixaran els veïns», i demana que les coses es facin bé perquè els ciutadans no hagin 
d’emprar el seu temps a queixar-se de les coses que fa malament l’Ajuntament. 

 

La presidenta pregunta si hi ha alguna persona que estigui en la mateixa situació.  

El regidor saluda els veïns de la Satalia i recorda que s’havien vist durant la pandèmia a través 
de la pantalla. Sobre el bus a demanda, comunica que s’ha d’estudiar, que té un impacte 
pressupostari, ja sigui a través del recorregut del bus de barri o del bus a demanda poder 
arribar i proporcionar un servei més adequat al barri de la Satalia. Els demana paciència, 
perquè no són mesures que es puguin fer d’un dia per a l’altre, i comunica que ho traslladen a 
TMB. Quant als temes de neteja, comenta que han reportat una incidència que entén que és 
puntual amb un empleat del servei. Agraeix que els ho hagin comunicat i diu que ho faran 
arribar a la Direcció de Neteja i a l’empresa. Demana si li pot donar més detalls de quan es va 
produir aquesta situació. En tot cas, preguntaran a la Direcció de Neteja per aquests vint minuts 
de descans i, si s’han de fer, com fer-los de manera que no afectin el descans dels veïns, ja 
que són actuacions a altes hores de la matinada. Pel que fa al tema dels residus de jardineria, 
comunica que és una qüestió que potser no estava considerada, que s’ha de mirar bé, que 
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parlaran amb l’empresa de la neteja i els donaran resposta. I sobre el tema del funcionament de 
la bústia de queixes, els recomana que, si poden triar, ho facin a través de l’app «Barcelona a 
la butxaca», perquè la resposta serà més ràpida que no pas mitjançant una instància. Concreta 
que l’app és més directa, perquè la instància entra en paper, ha d’arribar al Districte, després 
s’envia al departament corresponent i, a vegades, tarda més del que hauria de tardar. Precisa 
que amb l’app tenen una mitjana de temps de resposta d’un mes, més o menys, tot i que en 
algun cas es pot tardar molt més. Constata que és obvi que no faran fer als veïns la feina que 
ha de fer l’Administració i agraeix, en tot cas, la col·laboració ciutadana, que evidentment ha de 
ser una opció i no pas un deure. 

La presidenta no havent-hi més intervencions, agraeix a tothom la seva presència i dona per 
finalitzada l’Audiència.  

Aixeca la sessió a les 20.00 hores. 


